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T E E LT V E R B E T E R I N G

pioenen in de export niet lopen? 
Waarschijnlijk niet. Door de hete 
periode en het gebrek aan arbeid 
zijn tijdens de bloemenoogst in 
2018 veel pioenen uitgebloeid. De 
directe actie hierop is onmiddellijk 
stoppen met uitbreiden van de grote 
telers. De ruimte die hierdoor in de 
markt ontstaat, ontslaat de export 
ervan om vroeg in de markt met de 
uitbreidende telers mee te bieden. 
Is dit een chronisch probleem? Dit 
is niet echt bekend, maar er zijn wel 
telers die hier handig op in spelen 
door de planten maar in de grond 
te laten zitten. Op dit moment doen 
deze kwekers het goed. Als deze 
planten echter in de komende jaren 
boven de markt komen te hangen, 
kunnen ze nog vele jaren voor on-
rust zorgen. Denk dus goed na over 
wat vraag in de markt nu eigenlijk 
betekent en waar deze vraag van-
daan komt.
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Dat een product een poos goed 
loopt, hoeft helemaal niets met de 
markt te maken te hebben, maar 
zegt soms meer over hoe anderen de 
markt voor de toekomst inschatten. 
Belangrijkste verstoorder van een 
gezonde markt is de kwekers- 
lust. Omdat bij vaste planten het 
uitgangsmateriaal in veel gevallen 
hetzelfde is als het eindproduct, kan 
hier een onbedoelde prijsopdrijven-
de concurrentie ontstaan. Als een 
product een tijdje goed loopt, krij-
gen collega-kwekers dit snel in de 
gaten. Omdat zij gaan proberen op 
de markt planten in te kopen, ont-

staat er extra vraag zonder dat aan 
het eind van de keten echt meer ver-
kocht wordt. Omdat dit de prijs van 
een dergelijk product opdrijft en de 
beschikbaarheid verkleint, kunnen 
exportbedrijven niet uitbreiden in 
deze producten. Het kan zelfs zo 
zijn dat zij helemaal geen aandacht 
meer aan het product besteden. Er 
is nog geen markt voor opgebouwd, 
dus ook geen noodzaak om voor 
veel geld in te kopen. Op dit mo-
ment wordt de indruk gewekt dat 
de markt erom vraagt, terwijl die er 
helemaal niet mee bezig is. Het is 
van belang dat bij elke uitbreiding 
de prijs op een redelijk niveau blijft 
en er genoeg materiaal overblijft om 
voor de echte afzet te gebruiken.

PIOENENMARKT ONGUNSTIG
Het kan ook andersom. De pioe-
nenmarkt is op dit moment verre 
van gunstig. Komt dit doordat de 

Wat een vasteplantenteler gaat telen hangt van veel factoren af. Maar 
hij wil vooral telen wat de markt vraagt. Op zich verstandig. Als je teelt 
wat de markt vraagt, is er nooit een overschot en zijn er goede prijzen 
te maken. Alleen, hoe weet je als teler wat de markt vraagt? En wat is 
eigenlijk ‘de markt’? Zijn dit de tussenhandelaars, de exporteurs, de 
consumenten, of misschien zelfs wel de collega-kwekers? 

Assortiment en markt
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